
1 
 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

Protokół Nr XXXV/2022 

sesji 

Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 

odbytej w dniu 

25 maja 2022 r. 
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Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

Protokół nr: XXXV/2022 

Sesja w dniu 25 maja 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 25 maja o godzinie 14.00, a zakończono o godz. 19.20 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 
1. Stanisław Dylewski 
2. Mirosław Gromek 
3. Beata Herman 
4. Michał Kacprzak 
5. Bogusław Konrad 
6. Anna Krajewska 
7. Robert Krajewski 
8. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska 
9. Krzysztof Laska 
10.Ewa Orzechowska 
11. Waldemar Józef Pałys 
12. Jerzy Pawluczuk 
13. Paweł Adrian Pecura 
14. Mirosław Pędzich 
15. Andrzej Pęksa 
16. Edward Witold Podbielski 
17. Mieczysław Szymalski 
18. Renata Teresa Trojanowska 
19. Henryk Wilczewski 
20. Mieczysław Stanisław Równy 
21. Edward Zalewski 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski dokonał otwarcia 
posiedzenia, po przywitaniu zebranych i sprawdzeniu obecności stwierdził, że w 
posiedzeniu sesji Rady Miasta na stan 21 radnych bierze udział 20 członków Rady 
Miasta, w tym jeden radny bierze udział w sesji za pośrednictwem środków 
porozumiewania się na odległość, 1 radna zapowiadała spóźnienie. 

Głosowano w sprawie: Sprawdzenie obecności  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 20, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (20) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
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Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Henryk Wilczewski, Edward Zalewski 

NIEOBECNY (1) 

Renata Teresa Trojanowska 

Radna p. Renata Trojanowska spóźniła się na rozpoczęcie obrad. 

2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że sesja 
została zwołania w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym z porządkiem obrad, który radni otrzymali wraz zawiadomieniem o zwołaniu 
sesji. Następnie Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski przypomniał, że 
Rada Miasta może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu Rady. 

Radny p Stanisław Dylewski zaproponował, aby dodać punkt dotyczący 
informacji na temat inwentaryzacji źródeł ciepła na terenie miasta. Zwrócił uwagę, że 
podczas obrad Komisji Sekretarz Miasta nie odpowiedziała na pytanie dot. wymiany 
pieców. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że informacja 
z przeprowadzonej inwentaryzacja przedstawiona będzie w punkcie 21 lub 22 
porządku obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołów z XXXIII i XXXIV sesji Rady Miasta. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 
b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 

Mazowiecka na lata 2022-2035, 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 

2022 r. 
d) Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

miasta Ostrów Mazowiecka. 

5. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
miasta Ostrów Mazowiecka,  

b) w sprawie  określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z 
terenu Miasta Ostrów Mazowiecka i zagospodarowania tych odpadów, w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz sposób świadczenia usług 
przez punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych, 

c) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
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nieruchomości położonych na terenie Miasta Ostrów Mazowiecka oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej. 

d) w sprawie  dodatkowych usług świadczonych przez gminę w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości 
cen za te usługi. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w 
piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu 
określającego zasady tego handlu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Ostrów 
Mazowiecka. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie nadania: 

a) nazwy rondu położonemu na terenie miasta Ostrów Mazowiecka, 
b) nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka /Kolendów/, 
c) nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka- /Jeżynowa/.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie Miasta Ostrów 
Mazowiecka z Gminą Ostrów Mazowiecka w zakresie zapewnienia uczniom 
niepełnosprawnym transportu i opieki w czasie przewozu do Specjalnego 
Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Zuzeli i z powrotem, w roku szkolnym 
2022/2023 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście 
Ostrów Mazowiecka na rok szkolny 2022/2023.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Miasta Ostrów 
Mazowiecka.  

13. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy społecznej w mieście Ostrów 
Mazowiecka za 2021 rok,”  

b) w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Wspierania Rodziny dla Miasta 
Ostrów Mazowiecka na lata 2022 – 2024.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji.  

16. Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2022 r. 

17. Informacja o bezpieczeństwie miasta w 2021 r. 

18. Informacja o funkcjonowaniu kultury i sportu w mieście za 2021 r. 

19. Sprawozdania: 

a) Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2021. 

b) Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny za 2021 r. oraz 
potrzeby związane z ich realizacją. 
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c) Roczny raport z wykonania zadań Miejskiego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Miasta Ostrów Mazowiecka i efektów jego realizacji za rok 
2021. 

20. Sprawozdania z działalności Komisji stałych Rady Miasta za 2021 r. 

21. Informacje: 

a) z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 
wykonania uchwał Rady; 

b) Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

22. Wolne wnioski i sprawy różne. 

23. Zakończenie obrad. 

3. Przyjęcie Protokołów z XXXIII i XXXIV sesji Rady Miasta. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Protokoły 
z XXXIII i XXXIV sesji Rady Miasta były przekazane radnym do wglądu i do dnia 
poprzedzającego sesję nikt nie zgłosił uwag do ich treści, w związku z tym stwierdził, 
że Protokoły zostały przez Radę Miasta przyjęte. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 
b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 

Mazowiecka na lata 2022-2035, 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 

2022 r. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Komisje analizowały projekty 
uchwał i je pozytywnie zaopiniowały. 

Wyniki głosowań: 

Komisja Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno –Gospodarczego:   

a) 4„za”, 0„przeciw”, 1„wstrzymujący się”, 

b) 4„za”, 0„przeciw”, 2„wstrzymujące się”, 

c) 4„za”, 0„przeciw”, 2„wstrzymujące się”,  

Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami: 

a) 4„za”, 0„przeciw”, 2 „wstrzymujące się”, 

b) 4„za”, 0„przeciw”, 2 „wstrzymujące się”, 

c) 6„za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących się”, 

Komisja Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska 

a) 4„za”, 0„przeciw”, 2„wstrzymujące się”, 

b) 4„za”, 0„przeciw”, 2„wstrzymujące się”, 

c) 4„za”, 0„przeciw”, 2„wstrzymujące się”, 
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W dyskusji wzięli udział: 

Radna p. Jolanta Kwiatkowska zapytała czy zakup polisy ubezpieczeniowej 
obejmującej budynek szkoły i przedszkola podczas realizacji inwestycji jest 
niezbędny. Radna zapytała również czy remont Szkoły Podstawowej nr 1 im. 
Tadeusza Kościuszki ma związek z pęknięciami powstałymi od strony nowo 
wybudowanego osiedla przy ul. Trębickiego. 

Zastępca Burmistrza p. Daniel Choinka poinformował, że ubezpieczenie jest 
dodatkową formą zabezpieczenia, ponieważ jest to bardzo kosztowna inwestycja. 
Polisa obejmuje zdarzenia losowe spowodowane przez siły natury m.in. takie jak 
trąba powietrzna. Całkowity koszt polisy wynosi ok. 24 tys. zł na okres trzech lat. 
Wykonawca posiada odrębne ubezpieczenie całego placu budowy. Zastępca 
Burmistrza p. Daniel Choinka powiedział, że zwiększenie środków na remont Szkoły 
Podstawowej nr 1 związane jest z zaleceniami Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego. Po przeprowadzeniu kontroli stwierdzono, że należy wymienić więźbę 
dachową, krokwie i poprawić elewację budynku. Naprawy trzeba dokonać do 
października 2022 r., dlatego planowane jest ogłoszenie jednego przetargu na 
wykonanie remontu sali gimnastycznej oraz zaleceń Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego. Zastępca Burmistrza p. Daniel Choinka dodał, że stan 
techniczny budynku jest monitorowany regularnie i nie zagraża bezpieczeństwu. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk powiedział, że od momentu przekazania placu 
budowy do czasu zakończeni inwestycji za obiekt odpowiada wykonawca i 
wykupienie ubezpieczenia przez Miasto było zbędnym wydatkiem. Radny 
zaproponował, aby powołać biegłego i wykonać ekspertyzę w sprawie pęknięć 
Szkoły Podstawowej nr 1. Dodał, że należy sprawdzić czy nie ma to związku z 
budową osiedla przy ul. Trębickiego. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że był świadkiem jak podczas 
budowy osiedla przy ul. Trębickiego używano sprzętu, który powodował bardzo silne 
drgania ziemi i mogło to bezpośrednio wpłynąć na powstanie pęknięć  szkoły. Radny 
podkreślił, że należy powołać biegłego eksperta i sprawdzić co spowodowało 
uszkodzenie ścian w Szkole Podstawowej nr 1. Dodał, że jeżeli biegły stwierdzi, że 
budowa osiedla była niewłaściwie zabezpieczona i doprowadziło to do powstania 
pęknięć, to inwestor wykonujący prace powinien zostać obciążony kosztami remontu 
szkoły. Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że nie popiera podjęcia tej uchwały, 
ponieważ należy najpierw dokonać ekspertyzy. Podkreślił, że należy szanować 
pieniądze podatników. 

Zastępca Burmistrza p. Daniel Choinka poinformował, że Powiatowy Inspektor 
Nadzoru Budowalnego nie jest w stanie stwierdzić, co spowodowało pęknięcia 
obiektu. W budżecie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji znajdują się środki na 
wykonanie ekspertyz. Przetarg w tej sprawie został ogłoszony, dotyczy dwóch 
obiektów (Szkoły Podstawowej nr 1 i Basenu Miejskiego) i po otrzymaniu 
dokumentacji informacje w tej sprawie zostaną przekazane Radzie Miasta. 

Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił uwagę, że przed rozpoczęciem budowy 
osiedla przy ul. Trębickiego pęknięć na budynku szkoły nie było, powstały one na 
skutek prowadzonych prac budowalnych. Ekspertyzy powinien dokonać niezależny 
biegły, który dokładnie poda przyczynę powstania pęknięć i stwierdzi, czy są one 
skutkiem budowy basenu czy nowego osiedla. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 
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W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie kolejno projekty uchwał. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/314/2022 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2022 r. 

Wyniki głosowania: 

 ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Anna Krajewska, 
Robert Krajewski, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Szymalski, Edward Zalewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Jolanta Jadwiga 
Kwiatkowska, Jerzy Pawluczuk, Mieczysław Stanisław Równy, Henryk Wilczewski 

NIEOBECNI (1) Renata Teresa Trojanowska 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/315/2022 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2022-2035 

Wyniki głosowania:  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne:  

ZA (13) Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad, 
Robert Krajewski, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Szymalski, Henryk Wilczewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Zalewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, 
Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Jerzy Pawluczuk, Mieczysław Stanisław Równy, 
Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/ 316/2022 zmieniającej 
uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2022 r. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, 
Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef 
Pałys, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold 
Podbielski, Mieczysław Szymalski, Edward Zalewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jerzy 
Pawluczuk, Mieczysław Stanisław Równy, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski 

5. Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 
miasta Ostrów Mazowiecka. 
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Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Komisje analizowały projekty 
uchwał i je pozytywnie zaopiniowały. 

Wyniki głosowań: 

Komisja Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno- Gospodarczego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

4 głosy „za”, 1„przeciw” i 1 „wstrzymujący się”   

Komisja Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska wyniki głosowania: 

6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujące się”, 

Brak głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: w sprawie podjęcia uchwały nr XXXV/317/2022 w 
sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej miasta Ostrów 
Mazowiecka. 

Wyniki glosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne:  

ZA (19)), Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad, 
Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, 
Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, 
Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Stanisław 
Równy, Mieczysław Szymalski, Henryk Wilczewski, Edward Zalewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Stanisław Dylewski, Renata Teresa Trojanowska 

6. Podjęcie uchwał: a) w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie miasta Ostrów Mazowiecka, b) w sprawie  określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Miasta Ostrów 
Mazowiecka i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz sposób świadczenia usług przez punkt selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych,  b) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji 
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Miasta Ostrów 
Mazowiecka oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej, c) w sprawie  dodatkowych usług świadczonych 
przez gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia 
oraz wysokości cen za te usługi. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Komisje analizowały projekty 
uchwał i je pozytywnie zaopiniowały. 

Wyniki głosowań: 
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Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska: 

b) 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” i 2 głosy „wstrzymujące się”   

c) 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się” 

d) 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” i 2 głosy „wstrzymujące się” 

Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz 
Porządku Publicznego: 

a) 4 głosy „za” , 0 głosów „przeciw” i 1 głos „wstrzymujący się” 

b) 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” i 1głos „wstrzymujący się” 

d) 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 1głos „wstrzymujący się” 

c) 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” i 1 głos „wstrzymujący się” 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Jerzy Pawluczuk powiedział, że podczas obrad Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony Środowiska członkowie 
Komisji zwrócili się z prośbą o przygotowanie opinii prawnej dotyczącej rozszerzenia 
regulaminu. Radny dodał, że regulamin powinien zawierać zapis: „W zamian za 
uiszczenie przez właściciela nieruchomości opłaty za gospodarowanie odpadami 
Miasto zapewni: a) wyposażenie nieruchomości w worki lub pojemniki przeznaczone 
do zbierania odpadów wymienionych w ust. 2, b) odbieranie sprzed posesji, od 
właścicieli nieruchomości w każdej ilości odpadów wymienionych w ust. 2. Radny 
podkreślił, że przedstawiony zapis regulaminu zabezpiecza mieszkańców. Dodał, że 
zapis regulaminu dotyczący odbioru opon nie jest zgody z ustawą o odpadach z dnia 
14 grudnia 2012 r. Radny zapytał, czy zmiana częstotliwości świadczenia usługi 
odbioru odpadów od mieszkańców spółdzielni mieszkaniowych i ograniczenie jej do 
dwóch razy w tygodniu jest zgodna z warunkami przetargu. 

Sekretarz Miasta p. Sylwia Katarzyna Kos poinformowała, że z opinii radcy 
prawnego wynika, że dodatkowy zapis nie powinien znajdować się w Regulaminie 
porządku i czystości na terenie miasta Ostrów Mazowiecka, a w uchwale w sprawie 
określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli z terenu miasta Ostrów Mazowiecka. 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Bartłomiej Pieńkowski 
poinformował, że obecnie mieszkaniec miasta może do Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych dostarczyć 10 opon. Zapis w regulaminie ograniczający ilość 
ma na celu odbiór opon tylko z gospodarstw domowych, nie z przedsiębiorstw. 
Prezes dodał, że utylizacja opon jest kosztowana, obecnie jest to kwota ok. 600 zł za 
tonę. Mieszkaniec, który będzie chciał oddać większą ilość opon może to zrobić za 
dodatkową opłatą. Prezes dodała, że odbiór odpadów ze spółdzielni mieszkaniowych 
ograniczony do dwóch razy w tygodniu zupełnie wystarcza, ponieważ zmienione 
zostały pojemniki na odpady. Bardzo często, jeżeli mieszkańcy spółdzielni zgłoszą do 
ZGK informację o przepełnionych kontenerach, świadczona jest dodatkowa usługa 
odbioru odpadów. Odbiór trzy razy w tygodniu jest nieekonomiczny, ponieważ bardzo 
często pojemniki na odpady były tylko częściowo zapełnione. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk odczytał art. 5 ust. 1 Ustawy z dnia 13 września 
1996 r. o utrzymaniu porządku i czystości w gminach. „Właściciele nieruchomości 
zapewniają utrzymanie czystości i porządku przez: wyposażenie nieruchomości w 
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worki lub pojemniki, przeznaczone do zbierania odpadów komunalnych, utrzymanie 
tych pojemników w odpowiednim stanie sanitarnym, porządkowym i technicznym 
oraz utrzymanie w odpowiednim stanie sanitarnym i porządkowym miejsc 
gromadzenia odpadów, chyba że na mocy uchwały rady gminy, o której mowa w art. 
6r ust. 3, obowiązki te w całości lub w części przejmie gmina jako część usługi w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości w zamian 
za uiszczoną przez właściciela opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi”; 
Radny zaproponował, aby zmienić treść przedstawionego projektu uchwały, którego 
treść powinna brzmieć: „W zamian za  uiszczona opłatę przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi Miasto zapewni:  

1) wyposażenie nieruchomości w worki lub pojemniki przeznaczone do zbierania 
odpadów wymienionych w ust.  

2) odbieranie sprzed posesji, od właścicieli nieruchomości w każdej ilości odpadów 
wymienionych w ust. 2.” 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Bartłomiej Pieńkowski 
poinformował, że obecnie cała procedura dostarczania pojemników i worków do 
mieszkańców funkcjonuje w sposób zgodny z warunkami przetargu. Mieszkańcy są 
zaopatrywani w pojemniki na odpady i worki. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk zwrócił uwagę, że w regulaminie utrzymania 
porządku na terenie miasta trzeba zmienić zapis dot. odbioru opon w rozmiarze do 
17 cali, ponieważ samochody osobowe mogą mieć znacznie większy rozmiar. 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Bartłomiej Pieńkowski powiedział, 
że obecnie są przyjmowane opony od samochodów do 3,5 tony. Dodał, że zapis o 
rozmiarze opon z samochodów osobowych zostanie zmieniony. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk zwrócił się z pytaniem do Zastępcy Burmistrza czy 
zmiana częstotliwości odbioru odpadów przez Zakład Gospodarki Komunalnej jest 
zgodna z warunkami przetargu. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że odbiór 
odpadów dwa razy w tygodniu z terenu spółdzielni mieszkaniowych jest 
wystarczający. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk powiedział, że poruszył kwestie zmiany 
częstotliwości odbioru odpadów, ponieważ chciał się dowiedzieć czy jest to zgodne z 
przepisami prawa. 

Zastępca Burmistrza p. Daniel Choinka zwrócił uwagę, że w przedstawionych 
projektach uchwał pojawiło się wiele nieścisłości. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski wystąpił z wnioskiem 
formalnym o odesłania projektów uchwał z pkt. 6 porządku obrad sesji do prac w 
Komisjach. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski ogłosił 15 minut przerwy. 

Przerwa. 

Wznowienie obrad. 
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Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał pod głosowanie 
wniosek. 

Głosowano w sprawie: odesłania projektów uchwał z pkt. 6 porządku obrad 
sesji do prac w komisjach. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w 
piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia 
regulaminu określającego zasady tego handlu. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisje 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały:  

- Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska: 6 głosów „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się”   

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz 
Porządku Publicznego 5 głosów „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy targowisko na skrzyżowaniu ul. 
Pocztowej i ul. 3 Maja spełnia warunki do prowadzenia sprzedaży w sposób godziwy 
dla osób handlujących i kupujących. Radny negatywnie ocenił wygląd targowiska. 
Dodał, że rozmawiał z właścicielem sąsiadującej nieruchomości, do którego zgłosił 
się deweloper z propozycją kupna terenu pod budowę budynków wielorodzinnych 
wysokich. Radny zapytał czy Miasto również planuje sprzedaż terenu deweloperowi. 
Radny zwrócił uwagę, że należy poprawić estetykę targowiska poprzez otynkowanie 
ścian budynku, wykonanie muralu i poprawę nawierzchni terenu.  Dodał, że 
Burmistrz po zakończeniu renowacji budynku Starej Elektrowni i terenu wokół 
zobowiązał się do udostępnienia w wyznaczonych godzinach terenu dla 
handlujących przy ul. 11 Listopada. Radny zapytał, dlaczego teren nie został 
udostępniony zainteresowanym. Radny powiedział, że do budżetu miasta wiele lat 
wpływają środki z opłat targowych, a warunki do handlu są bardzo złe i należy się 
tym pilnie zająć. 

Zastępca Burmistrza p. Daniel Choinka poinformował, że do Urzędu Miasta 
zgłosił się deweloper zainteresowany działką na skrzyżowaniu ul. Pocztowej i ul. 3 
Maja, ale nie wpłynęła żadna oferta dotycząca zakupu. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk zapytał czy rolnicy mogą nieodpłatnie handlować 
na targowisku w centrum miasta. 
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Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że w piątki i soboty 
rolnicy mogą handlować za darmo. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały nr XXXV/318/2022 w sprawie 
wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i 
ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady tego 
handlu 

Wyniki głosowania:  

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 

ZA (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Ostrów 
Mazowiecka. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisja 
Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 

Brak głosów w dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/319/2022 w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Ostrów Mazowiecka.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 

Za (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski 
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9. Podjęcie uchwał w sprawie nadania: a) nazwy rondu położonemu na terenie 
miasta Ostrów Mazowiecka, b) nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów 
Mazowiecka, c) nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisja 
Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami pozytywnie 
zaopiniowała projekty uchwał:  

a) 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”   

b) 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”   

c) 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 

Brak głosów w dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie kolejno projekty uchwał. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/320/2022 w sprawie nadania 
nazwy rondu położonemu na terenie miasta Ostrów Mazowiecka /Rondo NSZZ 
„Solidarność”/ 

Wyniki głosowania: 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 

ZA (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/321/2022 w sprawie nadania 
nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka /Lucyny i Wiesława 
Kolendów/, 

Wyniki głosowania: 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 

ZA (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/322/2022 w sprawie nadania 
nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka- /Jeżynowa/ 

Wyniki głosowania:  

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 
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Za (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie Miasta 
Ostrów Mazowiecka z Gminą Ostrów Mazowiecka w zakresie zapewnienia 
uczniom niepełnosprawnym transportu i opieki w czasie przewozu do 
Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Zuzeli i z powrotem, w 
roku szkolnym 2022/2023. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisja 
Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku 
Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały: 6 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 

Brak głosów w dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/323/2022 w sprawie 
wyrażenia zgody na współdziałanie Miasta Ostrów Mazowiecka z Gminą Ostrów 
Mazowiecka w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym transportu i 
opieki w czasie przewozu do Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego 
w Zuzeli i z powrotem, w roku szkolnym 2022/2023 

Wyniki głosowania: 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 

ZA (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w 
Mieście Ostrów Mazowiecka na rok szkolny 2022/2023. 

Radny p. Henryk Wilczewski zwrócił uwagę, że ceny paliw podane w uchwale 
są nieaktualne. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że ceny w uchwale 
stanową średnią z ostatnich trzech miesięcy. Dodała, że jeżeli ceny wzrosną Radzie 
Miasta zostanie przedłożony nowy projekt uchwały z innymi stawkami. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/324/2022 w sprawie 
określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Ostrów Mazowiecka na rok 
szkolny 2022/2023 

Wyniki głosowania: 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Miasta 
Ostrów Mazowiecka. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisje 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały:  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz 
Porządku Publicznego: 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” i 2 głosy „wstrzymujące się”, 

- Komisja Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego: 6 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Henryk Wilczewski zapytał z jakiś środków będzie wypłacany 
ekwiwalent dla OSP. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska powiedział, że samorządy są 
zobowiązane do podjęcia uchwały w sprawie ekwiwalentu dla OSP do dnia 30 
czerwca 2022 r. Finasowaniem obciążony zostanie budżet miasta. Dodała, że 
obecnie na terenie miasta nie  ma strażaków ratowników w Ochotniczej Straży 
Pożarnej. 

Radna p. Anna Krajewska zapytała czy ekwiwalent wypłaca samorząd na 
terenie, którego znajduje się jednostka OSP czy na terenie którego odbywa się akcja 
ratunkowa.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że ekwiwalent wypłaca 
gmina na terenie, której znajduje się jednostka. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/325/2022 w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych 
Straży Pożarnych z terenu Miasta Ostrów Mazowiecka. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:0  
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Wyniki imienne:  

Za (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski. 

13. Podjęcie uchwał: a) w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 
społecznej w mieście Ostrów Mazowiecka za 2021 rok,” b) w sprawie przyjęcia 
Miejskiego Programu Wspierania Rodziny dla Miasta Ostrów Mazowiecka na 
lata 2022 – 2024. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisja 
Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku 
Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały:  

Wyniki głosowania: 

a) 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” i 2 głosy „wstrzymujące się” 
b) 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że pełni funkcje kuratora sądowego  
i jest zobowiązany do wypowiedzenia się na temat Miejskiego Programu Wsparcia 
Rodziny. Zwrócił uwagę, że na terenie miasta brakuje poradni rodzinnej, psychologa 
dziecięcego, psychiatry. Rodziny z problemami muszą szukać pomocy w Ostrołęce 
lub Łomży i jest to bardzo duży problem. Radny powiedział, że dziecko w wieku 16 
lat trafiło do szpitala psychiatrycznego w Warszawie, bo w mieście nie było 
możliwości zapewnienia odpowiedniej opieki. Dodał, że w Broku czy Małkini Górnej 
zatrudnieni są psychiatrzy w przychodniach. Radny zwrócił się do Burmistrza Miasta 
o przywrócenie połączeń autobusowych z Łomżą i Ostrołęką, ponieważ wielu 
mieszkańców ma problem z dotarciem do sądów, szpitali i przychodni. 

Radny p. Paweł Pecura powiedział, że w przedstawionej dokumentacji 
pojawiają się pewne nieścisłości dotyczące statystyk czy prognoz. Zwrócił uwagę, że 
na terenie miasta do roku 2020 liczba osób bezrobotnych korzystających z pomocy 
społecznej spadała natomiast w 2021 znacznie wzrosła. Zapytał, czym to jest 
spowodowane i czy skutkiem tego jest pandemia. Radny dodał, że z 
przedstawionych statystyk wynika, że brakuje miejsc w żłobkach na terenie miasta. 
Zwrócił się z pytaniem czy w projekcie budowy szkoły i przedszkola przewidziane jest 
powstanie żłobka. 

Radna p. Beata Herman powiedziała, że ze statystyk przedstawionych w 
„Ocenie zasobów pomocy społecznej w mieście za rok 2021” w ostatnich latach 
znacznie zmniejszyła się pomoc pieniężna dla osób potrzebujących na terenie 
miasta, a zwiększyła się pomoc rzeczowa. Zapytała, czym jest to spowodowane. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Agnieszka Gwardiak 
poinformowała, że przedstawione statystyki w „Ocenie zasobów pomocy społecznej 
w mieście Ostrów Mazowiecka za 2021 rok” są przygotowywane centralnie na 
podstawie danych z całej Polski, pracownicy MOPS wprowadzają tylko informacje 
potrzebne do sporządzenia tego dokumentu. Pojawiają się pewne rozbieżności z 
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danymi opublikowanymi przez Główny Urząd Statystyczny, ale program jest każdego 
roku udoskonalany. Dyrektor powiedziała, że obecnie w Miejskich Ośrodkach 
Pomocy Społecznej w wielu przypadkach rezygnuje się ze świadczeń finansowych 
na rzecz pomocy rzeczowej czy usługowej. 

Radny p. Paweł Pecura zapytał czy w nowoprojektowanej szkole przewiduje 
się powstanie żłobka. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że projekt nie przewiduje 
powstania żłobka. Podziękował Radnemu p. Stanisławowi Dylewskiemu za 
przedstawienie uwag dotyczących pomocy psychiatrycznej w mieście. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/326/2022 w sprawie przyjęcia 
„Oceny zasobów pomocy społecznej w mieście Ostrów Mazowiecka za 2021 
rok,”  

Wyniki głosowania: 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:0  

Wyniki imienne: 

ZA (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/327/2022  w sprawie 
przyjęcia Miejskiego Programu Wspierania Rodziny dla Miasta Ostrów 
Mazowiecka na lata 2022 – 2024.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:0  

Wyniki imienne: 

Za (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że w dniu 
16 marca 2022 r. do Rady Miasta Ostrów Mazowiecka wpłynęła skarga na 
działalność Burmistrza Miasta Ostrów Mazowiecka, jest to skarga na bezczynność. 
Skarżąca wskazuje na brak odpowiedzi na jej pismo złożone do Urzędu Miasta 
w dniu 8 stycznia 2022 r. Pismo dotyczyło sytuacji na ul. Zagłoby związanej 
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z prowadzoną tam, przez prywatnego inwestora, budową „ośrodka zdrowia”. 
Przewodniczący poinformował, że wystąpił do Burmistrza Miasta o przedstawienie 
wyjaśnień w przedmiocie sprawy, a następnie przekazał skargę do analizy 
i zaopiniowania przez Komisję Rady Miasta ds. Skarg, Wniosków i Petycji. Na 
posiedzeniu w dniu 4 maja 2022 r. Komisja zapoznała się z wyjaśnieniami Burmistrza 
Miasta Ostrów Mazowiecka zawartymi w piśmie RG-P.6722.6.2022 z dnia 
21 kwietnia 2022 r. oraz kserokopią korespondencji ze Skarżącą. W opinii Komisji 
Skarg Wniosków i Petycji skarga jest bezzasadna, ponieważ w sprawie nie można 
mówić o bezczynności a jedynie o tym, że nie został dochowany termin udzielenia 
odpowiedzi. Należy podkreślić, że wymiana korespondencji między Urzędem Miasta 
a Skarżącą trwa od 2021 r., a odpowiedzi na poszczególne pisma były zawsze 
merytoryczne i udzielane w terminie. Sporządzenie odpowiedzi na pismo z dnia 
8  stycznia br. nie było podyktowane złożeniem skargi, co można stwierdzić 
analizując daty poszczególnych pism. Przewodniczący dodał, że wynikiem prac 
Komisji jest przedłożony projekt uchwały. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że zapoznał się z całą dokumentacją 
w sprawie skargi. Skarżąca w pismach opisuje zagrożenie spowodowane 
zwiększeniem natężenia ruchu na ul. Zagłoby. Negatywnie ocenia postawę 
Burmistrza i pracowników Urzędu Miasta. Radny powiedział, że jego zdaniem przed 
wydaniem decyzji warto było przeznaczyć środki na budowę chodnika wzdłuż ulicy. 
Dodał, że na posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji należało zaprosić 
Skarżącą. W sesji Rady Miasta nie mogła ona uczestniczyć z powodu złego stanu 
zdrowia mamy. Radny dodał, że jeżeli sprawa jest trudna i czas na jej załatwienie się 
wydłuża, należy poinformuj strony o przedłużeniu terminu, niestety w tym przypadku 
nie dopełniono tego obowiązku. 

Radna p. Jolanta Kwiatkowska powiedziała, że dla osoby skarżącej, jeżeli nie 
uzyskała żadnej odpowiedzi to jest bezczynność i niedopełnienie obowiązków. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/328/2022 w sprawie 
rozpatrzenia skargi.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne:  

ZA (12) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, 
Robert Krajewski, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Edward Witold Podbielski, Edward Zalewski 

PRZECIW (4) Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Jerzy Pawluczuk, Andrzej Pęksa, 
Henryk Wilczewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Mieczysław Stanisław 
Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji. 



19 
 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że w dniu 3 
marca 2022 r. do Rady Miasta Ostrów Mazowiecka wpłynęła petycja od Cechu 
Zdunów Polskich, 63-760 Zduny, ul. Rynek 2, woj. wielkopolskie dotycząca naprawy 
uchwały nr 115/20 Sejmiku Województwa Mazowieckiego z dnia 8 września 2020 r. 
w sprawie programu ochrony powietrza dla stref w województwie mazowieckim, w 
których zostały przekroczone poziomy dopuszczalne i docelowe substancji w 
powietrzu.  Z treści petycji wynika, że podmiot wnosi o zniesienie wszelkich zakazów 
i ograniczeń eksploatacji kominków i pieców na drewno (biopaliwo stałe), w 
szczególności miejscowych ogrzewaczy pomieszczeń spełniających wymogi 
Ekoprojektu. Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka na 
swoim posiedzeniu w dniu 4 maja 2022 r. stwierdziła, że postulat zmiany zapisów w 
ww. uchwale nie mieści się w zakresie zadań i kompetencji Rady Miasta Ostrów 
Mazowiecka. Zgodnie z art. 2 ust. 3 ustawy o petycjach przedmiotem petycji może 
być żądanie, w szczególności, zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub 
innego działania w sprawie dotyczącej podmiotu wnoszącego petycję, życia 
zbiorowego lub wartości zadań i kompetencji adresata petycji. Oznacza to w 
szczególności, że podmiotem właściwym do rozpatrzenia petycji jest jedynie taki 
organ władzy publicznej, organizacja lub instytucja społeczna, który jest właściwy do 
zadośćuczynienia żądaniu zawartemu w takim wystąpieniu. Podmiotem właściwym 
do rozpatrzenia petycji jest podmiot w zakresie zadań lub kompetencji, którego 
mieści się żądanie (przedmiot) petycji. Przedmiotem żądania w złożonej petycji jest 
naprawa uchwały podjętej przez Sejmik Województwa Mazowieckiego, dlatego 
właściwy do rozpatrzenia petycji jest Sejmik Województwa Mazowieckiego. 

Brak głosów w dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr XXXV/329/2022  w sprawie 
przekazania petycji. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 

ZA (21) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, 
Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, 
Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł 
Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, 
Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Edward Zalewski. 

16. Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2022 r. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Roboty Krajewski poinformował, że Komisje 
zapoznały się z informacją. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radna p. Anna Krajewska zwróciła uwagę, że na elewacji budynku Miejskiej 
Biblioteki Publicznej pojawiły się pęknięcia. Zapytała czy istniej możliwość 
usytuowania przystanku autobusowego przy ul. Kościuszki. Na osiedlu mieszka 
bardzo dużo osób starszych, którym ułatwiłoby to przemieszczanie się. Przy ul. 
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Widnichowskiej 24 mieszkańcy prosili o utworzenie przejścia dla pieszych, obok 
znajduje się plac zabaw. Radna zapytała czy na ul. Armii Krajowej zostanie 
postawiony fotoradar w celu podniesienia bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk zapytał czy poprawiona zostanie nawierzchnia na 
ul. Lipowej obok przedszkola. Rodzice bardzo często zwracają uwagę na jej zły stan. 

Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Laska zapytał czy podczas realizacji 
inwestycji budowy ul. Małkińskiej, wzdłuż rowu melioracyjnego planowane jest 
również wykonanie całego odcinka ul. Wiejskiej od ul. Książęcej. 

Zastępca Burmistrza p. Daniel Choinka poinformował, że planowane jest 
wykonanie całej ul. Wiejskiej. Dodał, że Miasto złożyło wniosek o promesę z 
programu „Polski Ład” na budowę ul. Lipowej i jeżeli otrzyma wsparcie to inwestycja 
będzie realizowana. 

Radny p. Paweł Pecura zapytał o zmianę lokalizacji parkingów dla 
mieszkańców bloku przy ul. Sportowej 54. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że obecnie nie 
ma możliwości zmiany usytuowania parkingów. Projekt budowy ul. Sportowej również 
został złożony do programu „Polski Ład” i nie można nic zmieniać. 

Radna p. Beata Herman zapytała, kiedy rozpocznie się budowa ul. Sportowej i 
kto jest odpowiedzialny za nasypanie ziemi w pasie zieleni wykonawca czy miasto. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że na rozstrzygnięcie z „Polskiego 
Ładu” trzeba jeszcze poczekać. Dodał, że Ostrów Mazowiecka otrzymała bardzo 
duże wsparcie finansowe z tego programu, co wyrównuje szanse wśród innych 
samorządów. Burmistrz poinformował, że w sprawie braku ziemi w pasie zieleni przy 
ul. Sportowej Miasto będzie kontaktowało się z wykonawcą. 

Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił uwagę, że zakład mleczarski cyklicznie, 
co dwa tygodnie wylewa do rowu ścieki, który powodują nieprzyjemny zapach w 
całym mieście. Szczególnie problematyczne jest to dla właścicieli ogródków 
działkowych. Radny zapytał czy jest możliwość przykrycia rowu na odcinku od 
mleczarni do ul. Kubusia Puchatka. Radny powiedział, że na nowo wybudowanej ul. 
Kościuszki pojawiły się dwa pęknięcia nawierzchni, a po opadach deszczu przy 
każdym wjeździe pojawiają się zastoje wody. Wykonawca w ramach gwarancji 
powinien zostać zobowiązany do naprawy tych szkód. 

Radna p. Ewa Orzechowska zapytała, na jakim etapie jest budowa ul. Żale. 

Zastępca Burmistrza p. Daniel Choinka poinformował, że inwestycja jest na 
etapie projektowania. Nie ma jeszcze pozwolania na budowę, ale zadanie będzie 
realizowane wspólnie z gminą Ostrów Maz. 

Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Laska powiedział, że niedopuszczalne jest 
w XXI wieku, żeby zakład mleczarski wylewał śmierdzące ścieki do rowu płynącego 
przez całe miasto. Mieszkańcy skarżą się na nieprzyjemny zapach, szczególnie w 
okresie letnim podczas wysokich temperatur. Na jednej z sesji Rady Miasta prezes 
mleczarni zapewniał, że ścieki zostały wylane z powodu awarii w zakładzie i sytuacja 
więcej się nie powtórzy. Niestety w ostatnim czasie awarie powtarzają się 
notorycznie i nikt nie ponosi za to odpowiedzialności. Władze Miasta i Rada Miasta 
są bezsilni. Komfort życia mieszkańców przez zaistniałe sytuacje znacznie się 
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pogarsza, konieczne jest zawiadomienie odpowiednich służb. Wiceprzewodniczący 
negatywnie ocenił obecną sytuację. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że Wiceprzewodniczący p. 
Krzysztof Laska na rację. Nieprzyjemny zapach w mieście utrudnia życie 
mieszkańcom. Nie można tolerować takich sytuacji, podjęte zostały odpowiednie 
działania. Burmistrz poinformował, że do planu budżetowego na rok 2022 przyjęte 
zostało sporządzenie dokumentacji pokrycia rowu od ul. Prusa do ul. Sikorskiego. 
Kolejnym etapem będzie wykonanie ciągu pieszo – rowerowego wzdłuż rowu, który 
będzie oświetlony. Dalsze odcinki pokrycia rowu również są planowane, ale jest to 
inwestycja bardzo kosztowana. 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Bartłomiej Pieńkowski powiedział, 
że kontrole przeprowadzane przez pracowników ZGK w zakładzie mleczarskim 
odbywają się regularnie i sytuacja jest monitorowana. Wszystkie procedury są 
zgodne z warunkami zawartej umowy. Na terenie zakładu zamontowane są 
urządzenia Zakładu Gospodarki Komunalnej pozwalające sprawdzać gdzie 
kanalizacja się zapycha. ZGK zawiadomiło Wojewódzki Inspektorat Środowiska o 
zaistniałych sytuacjach. Złożone zostało również zawiadomienie o popełnieniu 
przestępstwa, policja wszczęła postępowanie i prowadzi dochodzenie. Prezes dodał, 
że Zakład Gospodarki Komunalnej podjął współprace ze Starostwem Powiatowym i 
obie instytucje szukają rozwiązania w zaistniałej sprawie. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że na kolejnej sesji Rady 
Miasta temat mleczarni zostanie poruszony w szerszym zakresie, zostaną również 
zaproszenie przedstawiciele zakładu. 

Radna p. Jolanta Kwiatkowska powiedziała, że należy pamiętać o przykryciu 
rowu przy ul. Olszynowej, Kaczej, Broniewskiego tam również wydobywa się fetor. 
Mieszkańcy całego miasta skarżą się na nieprzyjemny zapach i nie należy ich dzielić 
na lepszych i gorszych. Radna dodała, że jeżeli mleczarnia produkuje zbyt dużą ilość 
ścieków i Zakład Gospodarski Komunalnej nie może sobie poradzić z ich 
oczyszczeniem to powinni je wywozić beczkowozami do innych oczyszczalni. 
Mieszkańcy informują, że największy fetor pojawia się w piątki w godzinach 
popołudniowych, w soboty i niedziele. Radna poprosiła, aby zwrócić na to szczególną 
uwagę. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że mleczarnia stale informuje 
ZGK, że na terenie zakładu nastąpiła awaria nie zrzut ścieków. Miasto nie może stale 
składać doniesień do prokuratury, żeby pracownicy zakładu nie odebrali tego, jako 
działanie w nich wymierzone. Miasto i przedsiębiorstwo działa na zasadzie 
wspólnego zaufania. Burmistrz dodał, że ta sprawa dotyczy całego miasta i 
wszystkich mieszkańców. 

Radna p. Anna Krajewska powiedziała, że problem wylewanych fekaliów 
dotyka również mieszkańców okolicznych gmin, przez, które przepływa rów. Radna 
zapytała czy przykrycie rowu nie spowoduje zalania miasta podczas opadów. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że Miasto będzie dążyło do 
tego aby rowem płynęła tylko woda opadowa, a ścieki kolektorem ściekowym. Rów w 
całości nie będzie przykryty, pozostaną miejsca, które będą położone niżej i tamtędy 
woda będzie spływała. 

Radna p. Anna Krajewska powiedziała, że jej zdaniem niektórzy mieszkańcy 
ul. 3 Maja są podłączeni do kanalizacji deszczowej zamiast do sanitarnej. 
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Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że rzeczywiście zapach w tamtym 
rejonie miasta jest nieprzyjemny. Zakład Gospodarki Komunalnej przeprowadzał 
różnego rodzaju działania i nic nie udało się ustalić w tej sprawie. Najgorsze są 
wysokie temperatury i brak opadów deszczu, ponieważ zapach wtedy znacznie się 
nasila. 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Bartłomiej Pieńkowski 
poinformował, że kończy się okres abolicji ogłoszony przez ZGK. Początkowo będzie 
badana ścięć wodociągowa, później kanalizacyjna. Niedociągnięć jest bardzo dużo, 
szczególnie, jeżeli chodzi o straty na zużyciu wody. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę, że niektórzy mieszkańcy 
mogą nie wiedzieć o złym podłączeniu, ponieważ kanalizacja na niektórych ulicach 
była wykonywania bardzo dawno. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że ścieki z mleczarni są zrzucane do 
rowu od wielu lat, a mieszkańcy są bezradni. Nie ma odpowiedniego wsparcia ze 
strony instytucji. Radny dodał, ze pada wiele zapewnień i obietnic a nie przynosi to 
rezultatu. Podał przykład miasta na terenie Niemiec, w którym była podobna sytuacja 
i policja rozwiązała sprawę. Radny podkreślił, że Burmistrz jest odpowiedzialny za 
czystą wodę, powietrze i bezpieczeństwo w mieście. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Rada Miasta 
przyjęła informację i ogłosił 15 minut przerwy. 

Przerwa. 

Wznowienie obrad. 

17. Informacja o bezpieczeństwie miasta w 2021 r. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Roboty Krajewski poinformował, że Komisje 
zapoznały się z informacją. 

W dyskusji udział wzięli: 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że wykonał zdjęcia przedstawiające 
zniszczenia na terenie miasta i udostępni je do obejrzenia osobom zainteresowanym. 
Na placu zabaw przy ul. Kubusia Puchatka są powyrywane sprzęty do naprawy 
rowerów do ładowania urządzeń elektronicznych. Wandale demolują i nie ponoszą 
odpowiedzialności, bo zamiast profesjonalnego monitoringu powieszona została 
atrapa. Na ul. Słowackiego zniszczona została nowa ławka, policja wjechała na 
sygnale i sprawcy zdążyli uciec. Radny negatywnie ocenił zachowanie młodzieży, 
która dopuszcza się niszczenia mienia publicznego i nieprzestrzegania ciszy nocnej. 
Radny powiedział, że na osiedlu przy ul. Kościuszki zamontowana została tabliczka z 
napisem teren prywatny, a uczniowie  z Zespołu Szkół nr  2 im. Powstańców 
Styczniowych regularnie zakazu nie przestrzegają. Dodał, że dyrektorzy szkół na 
terenie miasta powinni zorganizować apele dotyczące bezpieczeństwa i 
przestrzegania norm społecznych. Młodzież generalnie jest dobrze wychowana, ale 
są też patologie społeczne. Radny powiedział, że należy rozwiązać problem z 
pustostanem po sklepie „Stodoła”, budynek grozi zawaleniem i nie jest odpowiednio 
zabezpieczony. Podobna sytuacja jest z pustostanem po restauracji „Kurpiowska”, 
szpeci wizerunek miasta w centrum. 
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Wiceprzewodniczący p. Bogusław Konrad powiedział, że nie wierzy w to co 
Radny p. Stanisław Dylewski mówi na temat uczniów z Zespołu Szkół nr 2. 
Negatywnie ocenił wypowiedź Radnego p. Stanisława Dylewskiego. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że Wiceprzewodniczący p. Bogusław 
Konrad nie powinien nikogo oceniać publicznie i czuć się urażony za zwrócenie 
uwagi. Radny podkreślił, że jeżeli jest problem to dyrektor powinien go rozwiązać, bo 
jest odpowiedzialny za uczniów. 

Innych głosów dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Rada Miasta 
przyjęła informację. 

18. Informacja o funkcjonowaniu kultury i sportu w mieście za 2021 r. 

Dyrektor Miejskiego Domu Kultury p. Marta Molska przedstawiła prezentację i 
opowiedziała o najciekawszych przedsięwzięciach Miejskiego Domu Kultury w roku 
2021. 

Radny p. Paweł Pecura pogratulował wszystkim pracownikom Miejskiego 
Domu Kultury za wspaniałą prace. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji p. Michał Kulesza 
zaprezentował działania na rzecz miasta i mieszkańców. Opowiedział, o 
funkcjonowaniu i działalności w 2021 r. 

Radny p. Michał Kacprzak zapytał czy odział sportowy w Szkole Podstawowej 
nr 2 będzie miał możliwość dalszego kontynuowania szkolenia i rozwoju w szkole 
średniej. 

Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Laska zwrócił uwagę, że przez ostanie lata 
Miasto bardzo dużo środków zainwestowało w obiekty kultury i sportu, co znacznie 
wpływa na komfort życia mieszkańców. Radny zapytał czy plac zabaw i siłownia przy 
ul. Kubusia Puchatka nie powinny mieć opiekuna obiektu. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że planowane jest przekazanie 
nadzoru nad wybranymi obiektami miasta Dyrektorowi Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji. Burmistrz podziękował pracownikom Miejskiego Ośrodka Spotu i Rekreacji 
za organizację imprez sportowych, które wymagają wielkiego poświecenia i 
organizacji. W przyszłości planowane jest utworzenie strefy noclegowej w MOSiR, 
ponieważ przy organizacji zawodów zaczynają pojawiać się problemy w kwestii 
zakwaterowania. Burmistrz podkreślił, że są prowadzone rozmowy ze Starostwem 
Powiatowym i sytuacja jest rozwojowa. Burmistrz powiedział, że odziały sportowe 
działające w szkołach podstawowych na terenie miasta będą miały możliwość 
dalszego kształcenia w klubach i stowarzyszeniach, ponieważ Miasto nie ma wpływu 
na działalność szkół ponadpodstawowych.  

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej p. Jolanta Andruszkiewicz 
opowiedziała o działalności Biblioteki w roku 2021. Zaprezentowała zmiany, które 
zostały wprowadzone w celu ulepszenia funkcjonowania placówki. Zaprosiła do 
odwiedzania biblioteki i udziału w imprezach organizowanych dla mieszkańców. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że gigantycznym przedsięwzięciem 
był remont obiektu Miejskiej Biblioteki Publicznej. Wymagał dużego nakładu pracy od 
Pani Dyrektor Jolanty Andruszkiewicz i pracowników. Ostatni remont obiektu został 
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przeprowadzony w latach 80 – tych, piwnica nie stanowiła części użytkowej. 
Burmistrz podkreślił, że remont był bardzo kosztowny, ale został uratowany kolejny 
zabytkowy budynek w mieście. Biblioteka pełni również funkcje biblioteki powiatowej i 
nadzoruje działanie bibliotek gminnych na terenie powiatu ostrowskiego. Burmistrz 
podziękował za efektowne realizowanie zadań i daleko idące działania. 
Poinformował, że w przyszłości planowane jest zagospodarowanie ogrodu i 
rewitalizacja budynku obok biblioteki. Złożył podziękowania Dyrektor Miejskiego 
Domu Kultury p. Marcie Molskiej za wspaniałą prace, zmianę sposobu zarządzania i 
wprowadzenie wielu dodatkowych inicjatyw do oferty MDK. Oferta kulturowa 
tworzona przez Miasto jest wyjątkowo szeroka i bogata, dzięki czemu Ostrów 
Mazowiecka tworzy własna markę. Burmistrz podziękował Radzie Miasta za wkład 
na rzecz rozwoju miasta. 

 Zastępca Dyrektora Muzeum Domu Rodziny Pileckich p. Rafał Pękała 
pogratulował innym dyrektorom jednostek wspaniałej pracy na rzecz mieszkańców. 
Poinformował o działalności muzeum i o inicjatywach organizowanych jeszcze przed 
otwarciem obiektu dla zwiedzających. Zastępca Dyrektora opowiedział o projektach 
muzeum organizowanych dla uczniów. 

Radny p. Paweł Pecura zapytał, na jakim etapie jest przygotowanie wystawy 
stałej muzeum i jaki związek z miastem ma publikacja dot. ludności żydowskiej. 

Zastępca Dyrektora Muzeum Domu Rodziny Pileckich p. Rafał Pękała 
poinformował, że przygotowania do utworzenia wystawy stałej są na etapie 
końcowym i niebawem wszystko będzie gotowe. Przygotowywane są materiały 
audiowizualne, we wrześniu planowane jest otwarcie obiektu dla zwierzających. 
Dodał, że w kwestii ludności żydowskiej zamieszkującej zmienię ostrowską 
tłumaczone są księgi i weryfikowane rozbieżności. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że Dyrektor Muzeum p. Karol Madaj 
na jednej z sesji Rady Miasta w 2021 r. zapewniał, że obiekt zostanie otwarty dla 
zwiedzających w najbliższym czasie. Radny negatywnie ocenił tak długi okres 
czekania na otwarcie muzeum. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że regularnie przekazywane są 
informacje na temat działalności muzeum. Wszystkie działania są regulowane 
przepisami dot. zamówień publicznych, dlatego utworzenie wystawy stałej to 
czasochłonny i rozbudowany proces. Obiekt był tworzony od podstaw i potrzeba 
wiele wysiłku do zbudowania tego miejsca. Burmistrz poprosił o wyrozumiałość i 
uszanowanie pracy osób tworzących muzeum. 

Zastępca Dyrektora Muzeum Domu Rodziny Pileckich p. Rafał Pękała 
powiedział, że niestety wycofał się kontrahent, który wygrał przetarg i to powoduje 
bardzo duże opóźniania. Cała procedura przetargowa musiała odbyć się ponownie, a 
to bardzo długi proces. Obecnie prace są na ukończeniu, wiele rzeczy zostało 
zrobionych i trzeba tylko zakończyć proces tworzenia wystawy stałej. 

Radna p. Beata Herman powiedziała, że jako nauczyciel miała przyjemność 
wraz z wychowankami odwiedzić Muzeum Domu Rodziny Pileckich. W obiekcie 
prowadzona jest bardzo bogata oferta edukacyjna, młodsi uczniowie uczestniczyli w 
zajęciach o „Niedźwiedziu Wojtusiu”, natomiast starsi uczniowie brali udział w 
„Debatach Oksfordzkich”. Radna podziękowała za tak wspaniałe inicjatywy tworzone 
przez Muzeum. 
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Zastępca Dyrektora Muzeum Domu Rodziny Pileckich p. Rafał Pękała zwrócił 
uwagę, że „Debaty Oksfordzkie” mają na celu naukę wiary we własne siły wśród 
młodzieży. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że ma prawo pytać o konkretną datę 
otwarcia Muzeum, ponieważ termin jest stale przesuwany. Radny dodał, że podczas 
głosowania w sprawie utworzenia Muzeum wstrzymał się od głosu, ponieważ w 
tamtym okresie było wiele ważniejszych inwestycji do realizacji. Okres przekazania 
Muzeum do użytku trwa już trzy lata. 

Zastępca Dyrektora Muzeum Domu Rodziny Pileckich p. Rafał Pękała 
poinformował, że mimo braku wystawy stałej Muzeum jest otwarte. Obecnie trwa 
wystawa lalek artystycznych „Mazowsze w spódnicy” i wszystkie osoby 
zainteresowane są mile widziane. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, wybrał się do Muzeum wraz z 
kolegą. Niestety na miejscu został poinformowany, że jest obiekt jest zamknięty dla 
zwiedzających. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że Zastępca Dyrektora Muzeum 
Domu Rodziny Pileckich p. Rafał Pękała jest osoba bardzo uzdolnioną i kompetentną 
w swojej dziedzinie. Burmistrz poprosił Zastępcę Dyrektora o przybliżenie Radzie 
Miasta swojej osoby. 

Zastępca Dyrektora Muzeum Domu Rodziny Pileckich p. Rafał Pękała 
poinformował, że wiele lat pracował w Instytucie Pamięci Narodowej i zajmował się 
projektami historii mówionej. Współuczestniczył w tworzeniu wielu produkcji 
filmowych m. in. o Forcie III w Pomiechówku czy filmie o Józefie Marcinkiewiczu. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podziękował całej dyrekcji Muzeum i 
pracownikom za wspaniałą pracę i tworzenie instytucji od podstaw. Burmistrz 
poinformował, że dnia 20 maja 2022 r. odebrał nagrodę R&D Impact 2022. Była to I 
edycja nagród R&D, przyznawana dla osób i organizacji pozytywnie wpływających na 
gospodarkę i życie poprzez realizację projektów, kreatywne pomysły, nowatorskie 
zarządzanie. Największe zainteresowanie uczestników wzbudziła postać Witolda 
Pileckiego, który ma związek z miastem Ostrów Mazowiecka. Burmistrz podkreślił, że 
jest to wewnętrzna dynamika miasta i należy ją wykorzystać do budowania własnej 
marki. Środki na tworzenie obiektu Muzeum Domu Rodziny Pileckich pochodzą w 90 
procentach z zewnątrz. Pozyskanie tak ogromnego wsparcia powinno być 
traktowane, jako ogromny sukces. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Rada Miasta 
przyjęła informację. 

19. Sprawozdania: a) Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie za rok 2021. b) Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania 
rodziny za 2021 r. oraz potrzeby związane z ich realizacją. c) Roczny raport z 
wykonania zadań Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta 
Ostrów Mazowiecka i efektów jego realizacji za rok 2021. 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Roboty Krajewski poinformował, że Komisje 
zapoznały się ze sprawozdaniami. 
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W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Stanisław Dylewski poinformował, że zapoznał się z 
przedstawionymi sprawozdaniami. Powiedział, że wiele się zmieniło w sprawie 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie, podjęto bardzo skuteczne działania i wszytko 
działa bardzo dobrze. Radny dodał, że wpływy ze sprzedaży alkoholi należy 
przeznaczyć na dodatkowe wsparcie dla młodzieży i osób uzależnionych. Kiedyś 
taka poradnia znajdowała się przy ul. Widnichowskiej, ale została zlikwidowana. 
Radny zapytał ilu asystentów pomocy rodzinie było zatrudnionych w 2021 r., 
ponieważ z informacji jakie posiada były to dwie osoby, a w sprawozdaniu jest trzy. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie p. Agnieszka Gwardiak 
poinformowała, że Ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej z dnia 9 
czerwca 2011 r. mówi o tym, że asystent może pod swoją opieką mieć maksymalnie 
15 rodzin. W MOPS zatrudnionych jest dwóch asystentów, w 2021 r. zatrudnione 
było trzy osoby na tym stanowisku, ale jedna zrezygnowała. 

Na tym dyskusję zakończono. 

W związku z  powyższym Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta 
Ostrów Mazowiecka przyjęła sprawozdania. 

20. Sprawozdania z działalności Komisji stałych Rady Miasta za 2021 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisje 
stałe Rady Miasta przedłożyły Radzie Miasta sprawozdania ze swojej pracy za 2021 
r. Nikt nie zgłosił uwag do sprawozdań. Przewodniczący podziękował Komisjom za 
aktywną pracę. 

Brak głosów w dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta 
przyjęła sprawozdania z działalności Komisji stałych za 2021 r. 

21. Informacje: a) z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym, 
zwłaszcza z wykonania uchwał Rady; b) Przewodniczącego Rady Miasta o 
działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wiceprzewodniczący p. Bogusław Konrad poinformował, że w ostatnim czasie 
odbyło się uroczyste podpisanie porozumienia pomiędzy Miastem Ostrów 
Mazowiecka, a Gminą Żydowską w sprawie uregulowania kwestii prawnych gruntów 
przy ul. Broniewskiego. Wiceprzewodniczący podkreślił, że jest to wielki sukces 
Burmistrza, wymagający dużego zaangażowania. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że Wiceprzewodniczący poruszył 
bardzo istotą kwestię i niebywale ważną dla miasta. Podziękował Staroście p. 
Zbigniewowi Chrupkowi, Radzie Powiatu Ostrowskiego i przedstawicielom 
wszystkich gmin, którzy wzięli udział w uroczystości. Sprawa ugody dotyczy nie tylko 
utworzenia miejsca upamiętniającego cmentarz żydowski, ale również targowiska 
służącego całemu powiatowi. Podpisanie porozumienia umożliwia cofnięcie 
roszczenia Związku Gmin Wyznaniowych Żydowskich do nieruchomości, dzięki 
czemu Miasto będzie miało możliwość złożenia do Sądu wniosku o zasiedzenie. Po 
przejściu całej procedury sądowej na 1/3 działki zostanie usytuowane miejsce 
upamiętniające cmentarz żydowski, natomiast 2/3 działki będą przeznaczone do 
handlu. Planowane jest również utworzenie wiat dla handlujących i utwardzenie 
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terenu, jeżeli pojawią się programy umożliwiające  pozyskanie środków 
zewnętrznych na tego typu zadanie. 

Innych głosów dyskusji nie było. 

22. Wolne wnioski i sprawy różne. 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy inwentaryzacja źródeł ciepła na 
terenie miasta została zakończona. Radny zwrócił uwagę, że inne samorządy 
organizują środki na wsparci finansowe dla mieszkańców, niestety w mieście takiego 
programu nie ma. Radny zwrócił się z pytaniem czy planowane jest podjęcie działań 
w tej kwestii przez Miasto. 

Radny p. Mirosław Gromek zwrócił się z prośbą o nagłośnienie mieszkańcom 
informacji, że do końca czerwca 2022 r. jest obowiązek złożenia deklaracji 
dotyczącej źródła ciepła do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków. Wnioski 
można składać w Urzędzie Miasta. 

Radny p. Paweł Pecura powiedział, że program stworzony przez Radnych 
klubu PiS „Dietka Radnego” miał możliwość wsparcia dwóch inicjatyw społecznych 
na rzecz mieszkańców miasta. Radny zaprosił do polubienia strony „Dietka Radnego” 
na profilach społecznościowych i do składania propozycji wsparcia. 

Radna p. Jolanta Kwiatkowska powiedziała, że na osiedlu przy ul. 
Partyzantów notorycznie pracownicy ZGK nieprawidłowo ustawiają pojemniki na 
odpady, blokując przez to teren mieszkańcom spółdzielni. Radna zwróciła się z 
prośbą o zajęcie się tą sprawą. 

Radny p. Andrzej Pęksa poprosił o zdjęcie z tzw. witaczy ustawionych na 
wjazdach do miasta herbu miasta Riazań. 

Radny p. Paweł Pecura powiedział, że Radny Andrzej Pęksa słusznie zwrócił 
na to uwagę. Zaprosił do wzięcia udziału w biegu pamięci absolwentów Szkoły 
Podchorążych Piechoty. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że program związany z 
ochroną powietrza jest realizowany przez Miasto. Burmistrz dodał, że deklaracje 
dotyczące źródeł ciepła trzeba złożyć do końca czerwca i jest to obowiązkowe. 

Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Laska zwrócił uwagę, że można również 
składać wnioski do programu „Czyste Powietrze”, ale jest to zupełnie odrębna 
sprawa niż deklaracje dotyczące źródeł ciepła. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaprosił wszystkich mieszkańców na obchody 
„Dni Ostrowi” w dniach od 3 do 5 czerwca 2022 r. Podziękował za duże 
zaangażowanie pracownikom organizującym imprezę. Mimo rosnących cen i dużym 
wymaganiom udało się podjąć to wyzwanie. 

Radna p. Jolanta Kwiatkowska zapytała czy deklaracje dot. źródeł ciepła 
można przesłać w formie elektronicznej. 

Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Laska powiedział, że można skorzystać z 
takiej możliwości. 

Przewodniczący p. Robert Krajewski poinformował, że kolejna sesja Rady 
Miasta odbędzie się 29 czerwca 2022 r. 

Innych głosów dyskusji nie było. 
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23. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że porządek obrad 35 - 
ej sesji Rady Miasta został wyczerpany. Podziękował za aktywny udział w obradach 
sesji, na tym zamknął obrady 35 - ej sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka. 

Przygotowały: 
Olga Gumiężna - Pomoc administracyjna  
Izabela Rejniak – Kierownik Biura Rady  

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl Przebieg sesji zawiera nagranie 
dostępne na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta Ostrów 
Mazowiecka http://www.bip.ostrowmaz.pl/public/?id=198343. 

Przewodniczący Rady Miasta  

/-/ Robert Krajewski 

http://www.bip.ostrowmaz.pl/public/?id=198343

